

## 甘草黄酮分离纯化工艺

投稿时间: 2011-09-01 [点此下载全文](#)

引用本文: 刘佳,季芳,孙陶利,倪京满.甘草黄酮分离纯化工艺[J].中国实验方剂学杂志,2012,18(10):49~52

摘要点击次数: 230

全文下载次数: 88

作者	单位
<a href="#">刘佳</a>	<a href="#">兰州大学药学院药剂学研究所,兰州 730000</a>
<a href="#">季芳</a>	<a href="#">兰州大学药学院药剂学研究所,兰州 730000</a>
<a href="#">孙陶利</a>	<a href="#">兰州大学药学院药剂学研究所,兰州 730000</a>
<a href="#">倪京满</a>	<a href="#">兰州大学药学院药剂学研究所,兰州 730000</a>

E-mail

[nijm@lzu.edu.cn](mailto:nijm@lzu.edu.cn)

基金项目:甘肃省中医药重点项目(GZK-2009-1)

中文摘要:目的:筛选具有酪氨酸酶抑制作用的甘草黄酮分离、纯化工艺。方法:以甘草总黄酮含量及酪氨酸酶抑制率为指标,对甘草黄酮分离纯化工艺进行优化,同时考察不同分离条件对其酪氨酸酶抑制活性的影响。结果:甘草黄酮的最佳分离纯化工艺为30~60目聚酰胺,上样液pH 6,料液比(甘草黄酮粗提物-聚酰胺)32.48:1,上样液质量浓度 $3.215 \text{ g} \cdot \text{L}^{-1}$ ,洗脱剂乙醇体积分数70%,洗脱流速 $3 \text{ mL} \cdot \text{min}^{-1} \cdot \text{g}^{-1}$ ,洗脱剂用量1 BV。结论:采用该优选工艺成本低,收率高,安全,操作简便,适合工业化大生产。

中文关键词:[甘草黄酮](#) [酪氨酸酶](#) [聚酰胺](#) [分离纯化](#)

## Separation and Purification Process of Total Flavonoids from *Glycyrrhiza uralensis*

**Abstract:** Objective: To select separation and purification technology for total flavonoids from *Glycyrrhiza uralensis* that have inhibitory action on tyrosinase. Method: With the content of total flavonoids and tyrosinase inhibitory rate as indexes, separation and purification technology of total flavonoids from *G. uralensis* was optimized, and effect of different separation conditions on tyrosinase inhibitory rate were investigated in the same time. Result: Optimal separation and purification process for total flavonoids was: polyamide was 30~60 mech, pH of sample solution was 6, solid-liquid ratio 32.48:1 (extract of total flavonoids from *G. uralensis*-polyamide), the concentration of sample solution was  $3.215 \text{ g} \cdot \text{L}^{-1}$ , desorption solvent was 70% ethanol, desorption velocity was  $3 \text{ mL} \cdot \text{min}^{-1} \cdot \text{g}^{-1}$ , and elution volume was 1 BV. Conclusion: This optimized technology had advantages of low cost, high yield, safe, easy to operate. It was suitable for industrial production.

**keywords:** total flavonoids from *Glycyrrhiza uralensis* tyrosinase polyamide separation and purification

[查看全文](#) [查看/发表评论](#) [下载PDF阅读器](#)

### 广告服务




中国实验方剂学杂志编辑部版权所有

您是本站第**3077685**位访问者 今日一共访问**3730**次 [linezing.com](#)

地址：北京东直门内南小街16号邮编：100700

电话：010-84076882 在线咨询 [京ICP备09084417号](#)